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Protokół nr 44/2022 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 21 listopada 2022 r. w godz. od 1650 do 1720  

w  Urzędzie Miejskim w  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Oświaty i Wychowania:   

1. Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji 

2. Jarosław Schabieński  – Wiceprzewodniczący Komisji – on-line 

3. Mariola Brygida Karpińska  

4. Anna Maria Gawlińska – on-line 

5. Adam Ołowniuk – on-line 

6. Marek Lech Zborowski-Weychman – on-line 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk – on-line    

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta          

4. Dorota Sidorowicz – Naczelnik Wydziału Oświaty i Wychowania  – on-line   

5. Bożena Anuszkiewicz – Przewodnicząca Oddz. NSZZ Solidarność – on-line   

6. Waldemar Brzeziński – Prezes Oddziału ZNP w Suwałkach – on-line   

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji powitała zebranych i przypomniała, że 

porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni 

chcą wnieść jakieś uwagi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 43/2022 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 października 2022 r. 

2. Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. (Materiał został dostarczony  

w dniu 14.11.2022 r.) 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2023-2042. (Materiał został dostarczony w dniu 14.11.2022 r.) 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2021/2022. (Materiał został przekazany w dniu 26.10.2022 r.) 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży  

i uczniów oraz rodziców.  

6. Wolne wnioski. 
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Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 43/2022 z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 października 2022 r. 

Anna Ruszewska zapytała o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół nr 43/2022  

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

17 października 2022 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. 

– Projekt budżetu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że jest to budżet słaby z rekordowym 

deficytem, również deficytem bieżącym, co jest złą informacją, ponieważ wydatki bieżące 

powinny być pokrywane dochodami bieżącymi. Dodał, że te wszystkie uwarunkowania 

dotyczące dyscypliny finansów publicznych zostały rozluźnione i teraz samorządy mogą się 

zadłużać. Podkreślił, że nie jest to dobra droga, jednak samorząd musi realizować pewne 

zadania obligatoryjne. Są również zadania fakultatywne i w tej strefie można szukać 

oszczędności i tych oszczędności w Suwałkach poszukuje specjalnie do tego powołany 

Zespół. Podkreślił, że jedynym pozytywem w przyszłorocznym budżecie jest utrzymanie na 

wysokim poziomie wydatków majątkowych, inwestycyjnych, co było możliwe dzięki 

dofinasowaniu inwestycji środkami zewnętrznymi. Pomimo tego, jak powiedział, do pokrycia 

kosztów inwestycji brakuje Miastu ponad 24 mln zł i tutaj trzeba będzie sięgnąć po kredyt. 

Dodał, że Miasto musi również zaciągnąć kredyt na pokrycie deficytu operacyjnego w 

wysokości ponad 23 mln zł.  

Jeśli chodzi o oświatę powiedział, że subwencja oświatowa wzrasta. Podkreślił, że jest to 

dobra informacja, natomiast w zderzeniu ze wzrostem wydatków bieżących wzrost ten jest 

wyższy niż przyrost subwencji.  

Następnie wspomniał o spadku dochodów z PIT-u, co jest skutkiem zmian w przepisach. 

Podkreślił, że płace idą w górę, dochody budżetu państwa z PIT-u też idą w górę, ale wiele 

samorządów dostaje kwoty niższe niż dostawałaby potencjalnie, gdyby tych zmian nie było. 

Podkreślił, że w wydatkach została uwzględniona podwyżka płacy minimalnej, w rezerwie 

podwyżka płac dla nauczycieli oraz podwyżka płac dla pozostałych pracowników, którzy 

zarabiają więcej niż wynosi minimalne wynagrodzenie.  

Podkreślił, że wydatki oświatowe zostały zaplanowane w sposób bardzo oszczędny, udało się 

znaleźć pewne oszczędności, jednak trzeba uszczelnić system finansowania oświaty 

niepublicznej. Wówczas znajdą się pieniądze na podwyżkę dodatków dla nauczycieli.  

Dodał, że Miasto musi zaciągnąć kredyt w wysokości 60 mln zł. Miasto będzie zadłużone na 

280 mln zł. Wyraził nadzieję, że potrzeby kredytowe Miasta będą jednak mniejsze.  
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Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta powiedział, że dla Miasta najbardziej bolesne jest 

obniżenie dochodów własnych z tytułu PIT-u. Podkreślił, że jest to pozytywne, że podatki 

spadają, jednak skutkami takich decyzji rząd obciążył samorządy.  

Powiedział, że duże środki są potrzebne na wzrost wynagrodzeń oraz pokrycie rachunków za 

energię elektryczną i cieplną. Wyraził nadzieję, że sytuacja geopolityczna wróci do normy a 

poprzez to unormują się sprawy ekonomii i gospodarki.  

Zaznaczył, że wiele miast jest w równie trudnej sytuacji, jak Suwałki a szczególnie odczuwają 

to miasta na prawach powiatu i duże miasta, ponieważ gminy uzyskały rekompensaty z PIT-u 

w wysokości umożliwiającej im normalne funkcjonowanie. 

Podkreślił, że były starania, aby budżet skonstruować tak, aby miasto mogło w miarę 

normalnie funkcjonować i aby realizować wszystkie podstawowe zadania samorządu.   

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    4 radnych 

przeciw                                        -    1 radny 

wstrzymało się od głosu              -    1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. 

– Opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2023-2042. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta powiedział, że wieloletnia prognoza finansowa jest w 

zasadzie odzwierciedleniem projektu budżetu na przyszły rok oraz dynamiczną prognozą, jak 

dochody i wydatki będą się kształtowały w latach następnych. Podkreślił, że przewidywalność 

tych prognoz jest średnia, ponieważ Miasto nie zna wszystkich czynników, jakie będą 

występowały w przyszłości w przestrzeni publicznej. Dodał, że do dokumentu zostały 

wprowadzone wszystkie zadania, które otrzymały dofinansowanie zewnętrzne z podziałem na 

poszczególne lata, przy czym główny akcent jest położony na te inwestycje, które mają 

najwyższe dofinasowanie.  

Podkreślił, że są spełnione kryteria ustawowe z ustawy o finansach publicznych dotyczące 

spełnienia wskaźników, które są rozróżnione. Powiedział, że nie ma już wskaźnika 

indywidualnego dotyczącego zadłużenia. W tej chwili samorząd może zadłużyć się do 100% 

dochodów bieżących pomniejszonych o dochody, które mają charakter dotacji bądź wpływów 

jednorazowych.  

 

Mariola B. Karpińska zapytała o podwyżki dla nauczycieli.  
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Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta powiedział, że środki są zaplanowane w rezerwie 

celowej. Podwyżka ma być w wysokości 7,8%. Dodał, że wydaje się, że znaleziono źródło 

finansowania dodatków, które są zależne od samorządu i w przyszłym roku będą prowadzone 

rozmowy ze związkami zawodowymi na temat regulaminu wynagradzania. Następnie Rada 

Miejska podejmie decyzję o wdrożeniu podwyżek tych dodatków.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    4 radnych 

przeciw                                        -    1 radny 

wstrzymało się od głosu              -    1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Suwałki na lata 2023-2042. 

– Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 4  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2021/2022. 

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli pytań i uwag, wobec czego Informacja o stanie realizacji 

zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 2021/2022, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży  

i uczniów oraz rodziców. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało  -    6 radnych 

przeciw                                        -    0   

wstrzymało się od głosu              -    0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży 

i uczniów oraz rodziców. 

– Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad pkt. 6 

Wolne wnioski. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji podziękowała zgromadzonym za udział w 

posiedzeniu.  

 

Na tym protokół zakończono.    

 

 

 

Przewodnicząca  

Komisji Oświaty i Wychowania 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Anna Ruszewska 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


